
MIKULÁŠ NENÍ 
JEN PRO DĚTI 

 

Svatý Mikuláš není svátkem pouze pro 
děti. Je to připomínka skutečné osobnosti: 
biskup Mikuláš z Myry kdysi hluboce 
poznamenal všechny, kdo se s ním setkali. 
Může inspirovat dnes i nás?  

V ČEM SE BOHU  
MŮŽEME NEJVÍCE PODOBAT 

 

Jestliže lze lásku pokládat za první 
a největší hodnotu a přikázání, pak hlavním na 
lásce je schopnost mít soucit s trápením těch, 
kdo jsou v těžkostech a bídě. Neexistuje totiž 
nic jiného, v čem bychom se mohli Bohu více 
podobat, než skrze soucit a skutky 
milosrdenství. Je tedy třeba, abychom otevřeli 
svá srdce všem chudým i všem těm, kdo 
z jakéhokoli důvodu trpí. Protože i my jsme 
lidmi, je třeba dávat jako příspěvek potřebným 
právě dobrodiní lidskosti a mít soucit se všemi, 
kdo se nacházejí v obtížích. (Řehoř z Nyssy) 

Podle knihy: Giorgio Zevini, "Lectio divina na každý den 
v roce", Karmelitánské nakladatelství www.kna.cz.  

Redakčně upraveno.  

http://www.kna.cz/


MIKULÁŠ NEBYL HRDINA.  
JEHO VELIKOSTÍ BYLA  
KAŽDODENNÍ DOBROTA  
A LASKAVOST. 

(BENEDIKT XVI.) 
 

Mikuláš byl jedním z prvních, kteří byli 
uctíváni jako svatí, aniž byli mučedníky. 
V čase pronásledování křesťanů se přirozeně 
stali důležitými ukazateli cesty víry ti, kteří se 
postavili na odpor pohanské státní moci a svůj 
život položili za svou víru. Po ukončení 
pronásledování lidé potřebovali nové a jiné 
vzory. Mikuláš se jim do paměti zapsal jako 
člověk, který pomáhá. Jeho velikostí nebylo 
hrdinství, které se nechává mučit, zavřít 
a popravit. Jeho velikostí byla neustálá 
každodenní dobrota a laskavost. 

Zpracováno podle knihy: Joseph Ratzinger:  
Boží světlo v naší době - Meditace k církevnímu roku, 

nakladatelství Paulínky www.paulinky.cz. Redakčně upraveno. 

 

 

Více k tématu: www.vira.cz/mikulas  

http://www.paulinky.cz/

